
Zápisnica č. 27/2005
zo zasadnutia Kolégia rektora STU dňa 18. apríla 2005 v Bratislave

Prítomní: Vladimír Báleš, Vojtech Molnár, Ján Kalužný, Robert Redhammer,
Ernest Bučko, Robert Špaček, Helena Žideková, Milan Žalman, Dušan
Petráš, Karol Jelemenský, František Janíček, Dušan Bakoš, Peter Gál,
Oliver Moravčík (prodekan MtF), Mária Bieliková (prodekanka FIIT),
Daniel Bobok, Pavel Timár, Martin Repko

Neprítomní:

Program:

Kontrola plnenia úloh
1. Pedagogická príprava začínajúcich učiteľov na STU (pror. Kalužný)
2. Sumarizácia študijných programov na STU (pror. Kalužný)
3. Príprava prijímacieho konania na STU pre akademický rok 2005/2006 (pror. Kalužný)
4. Rôzne

Predložené materiály:

Kontrola plnenia úloh
1. Pedagogická príprava začínajúcich učiteľov na STU (pror. Kalužný) – Príloha č. 1.
2. Sumarizácia študijných programov na STU (pror. Kalužný) – SvF, SjF, FEI, FCHPT, FA,

MTF, FIIT, Sumarizácia študijných programov
3. Príprava prijímacieho konania na STU pre akademický rok 2005/2006 (pror. Kalužný) –

Príloha č. 3.
4. Rôzne

Kontrola plnenia úloh

Splnené úlohy: 1/26/2005

Nesplnené úlohy: 1/24/2005 – plnenie úlohy predĺžené do 30.4.2005

K bodu 1 Pedagogická príprava začínajúcich učiteľov na STU (pror. Kalužný)
Pror. Kalužný: Informoval členov KR STU o obsahu predloženého písomného materiálu.

Pedagogické štúdium je určené pre kategórie asistent a odborný asistent.
V budúcnosti by všetci učitelia na STU mali prejsť touto pedagogickou
prípravou.

Dekan Janíček: Súhlasí a podporuje pedagogické vzdelávanie mladých učiteľov na STU.
Nesúhlasí s financovaním tohto projektu z dotácií.

Dekan Gál : Navrhol, aby niektoré časti tohto štúdia boli zlúčené s doktorandským
štúdiom, pretože najviac mladých učiteľov na STU je prijímaných práve
z radov doktorandov.

Dekan Chýba mu v tomto materiále motivácia mladých učiteľov pre absolvovanie

http://www.stuba.sk/svk1/o_nas/organy/zapisnice/kr18_4_05/1.doc
http://www.stuba.sk/svk1/o_nas/organy/zapisnice/kr18_4_05/2svf.xls
http://www.stuba.sk/svk1/o_nas/organy/zapisnice/kr18_4_05/2sjf.xls
http://www.stuba.sk/svk1/o_nas/organy/zapisnice/kr18_4_05/2fei.xls
http://www.stuba.sk/svk1/o_nas/organy/zapisnice/kr18_4_05/2fchpt.xls
http://www.stuba.sk/svk1/o_nas/organy/zapisnice/kr18_4_05/2fa.xls
http://www.stuba.sk/svk1/o_nas/organy/zapisnice/kr18_4_05/2mtf.xls
http://www.stuba.sk/svk1/o_nas/organy/zapisnice/kr18_4_05/2fiit.xls
http://www.stuba.sk/svk1/o_nas/organy/zapisnice/kr18_4_05/2sum.doc
http://www.stuba.sk/svk1/o_nas/organy/zapisnice/kr18_4_05/3.doc
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Jelemenský : takéhoto kurzu.
Prodekanka
Bieliková:

V rámci financovania kurzu odporúča brať do úvahy mechanizmus, ktorý
vypracovala komisia pre finančné vyrovnávanie pedagogických výkonov.

Dekan Petráš: Navrhol, aby absolvovanie takéhoto kurzu bol jeden z predpokladov na
habilitáciu. Toto stanovisko podporil aj prodekan MtF Moravčík.

Rektor Báleš: Zamestnávateľ má právo poslať zamestnanca na vzdelávacie kurzy. Fakulta
bude musieť zafinancovať tieto kurzy pre svojich zamestnancov.

Uznesenie KR č. 1/27/2005
KR STU súhlasí s projektom „Pedagogické štúdium učiteľov na STU“

Úloha KR č. 1/27/2005
Rektor STU ukladá úlohu pripraviť návrh detailného finančného zabezpečenia tohto projektu.
Z: Pror. Kalužný
T: 2. 05. 2005.

K bodu 2: Sumarizácia študijných programov na STU (pror. Kalužný)

Pror. Kalužný: Predstavil KR STU písomný materiál, z ktorého vyplýva, koľko ŠP máme
na STU máme akreditovaných v jednotlivých stupňoch denného aj
externého štúdia. Konštatoval, že tento počet je vysoký hlavne v Bc. štúdiu

Rektor Báleš: TU Viedeň má celkom 9 ŠP v Bc. štúdiu, podobne je to aj v Maďarsku.
Nielen na STU, ale aj na ostatných univerzitách na Slovensku máme počet
ŠP príliš vysoký. Pre budúcnosť musíme uvažovať s redukciou tohto počtu.

Prodekan
Moravčík :

Upozornil, že v predloženom materiále MtF má uvedených 15 ŠP v Bc.
štúdiu. Odporúča opraviť to na 12, lebo sa jedná o tie isté ŠP realizované na
viacerých detašovaných pracoviskách.

Prodekanka
Bieliková :

Upozornila, že nie úplne všetky ŠP sa aj realizujú, preto odporúča zvážiť, čo
uverejníme za STU.

Dekan Bakoš: Nebolo to šťastné pri tvorbe nových ŠP. Momentálne ale neodporúča do
toho zasahovať, lebo na to STU môže doplatiť. Študenti sa na štúdium hlásia
podľa toho, aké sú názvy ŠP.

Dekan Janíček: Prezentoval svoj názor, že aj my na STU máme na tom významný podiel, že
je to tak, ako to je.

Dekan
Jelemenský:

Konštatoval, že na SjF STU to nie je zle urobené. Prvé 4 semestre majú
viac-menej rovnaké. Myslí si, že chyba nastala pri tvorbe sústavy študijných
odborov na MŠ SR.

Pror. Špaček: Na STU máme príliš veľa akreditovaných ŠP v porovnaní s univerzitami
v krajinách EU. Nie je reálne, aby to tak zostalo aj pre budúcnosť.

Dekan Gál : Navrhuje, aby si fakulty zadefinovali ťažiskové ŠP a na ne sa v budúcnosti
sústredili. Potom nebude dochádzať ani k duplicitám.

Rektor Báleš: Súhlasí s tým, že sa stala chyba aj na MŠ SR aj u nás na STU. Iné krajiny
EU však idú inou cestou a my sa tomu musíme čo najskôr prispôsobiť.
Očakáva, že tento problém bude otvorený na celoslovenskej úrovni. Nie je
možné, aby sme redukciu ŠP urobili len my na STU, lebo na to doplatíme.

Dekan Petráš : Požiadal o vysvetlenie, či môže byť študent prijatý v roku 2005 na taký ŠP,
ktorému končí akreditácia v roku 2006, prípadne čo treba urobiť. Odpovedal
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pror. Kalužný, že môže byť prijatý, ale včas treba podať materiály na
reakreditáciu  príslušného ŠP.

Uznesenie KR č. 2/27/2005
KR STU berie na vedomie predložený materiál „Sumarizácia študijných programov na STU“.
KR STU konštatuje, že počet ŠP v Bc. štúdiu na STU je vysoký a preto poveruje rektora STU,
aby v SRK presadzoval redukciu ŠP v rámci SR.

K bodu 3 Príprava prijímacieho konania na STU pre akademický rok 2005/2006
(pror. Kalužný)

Pror. Kalužný: Prezentoval obsah predloženého písomného materiálu, kde je uvedený počet
študentov prihlásených na jednotlivé ŠP na fakultách STU.

Rektor Báleš: Pripomenul, že bez ohľadu na počet prihlásených študentov rektor určuje
počet miest na ŠD pre jednotlivé fakulty. Požiadal Prorektora Bučka, aby
informoval prítomných dekanov o počtoch miest na ŠD, ktoré odsúhlasilo
vedenie STU pre jednotlivé fakulty v akad. roku 2005/2006. Súčasne rektor
STU vyzval dekanov, aby uviedli minimálny počet študentov v Bc. aj Ing.
štúdiu, kedy otvoria príslušný ŠP.

Dekan Gál: Pripomenul, že majú relatívne veľký záujem o ŠP dizajn a nemajú
podmienky na jeho realizáciu.

Stanovisko KR č. 1/27/2005
KR STU berie na vedomie „Prehľad o počet prihlásených uchádzačov na STU pre akad. rok
2005/2006“ ako aj informáciu dekanov fakúlt STU o minimálnom počte študentov, pri ktorom
bude otvorený ŠP v Bc. a Ing. štúdiu.

K bodu 4 Rôzne

1) Kvestorka Žideková:
Upozornila, že vrcholí čas pre prípravu rozpočtu na rok 2005. Pripomenula dekanom
fakúlt čo všetko je treba k tomu pripraviť a požiadala o dodanie návrhu rozpočtu fakúlt
do 25.4.2005. V prípade nejasností je ochotná konzultovať s príslušným dekanom resp.
tajomníkom fakulty, aby rozpočet bol pripravený správne.

2) Prorektor Kalužný:
Informoval, že 13.6.2005 budú PhD promócie. Upozornil, že do konca marca 2005 bolo
treba nahlásiť členov do komisie pre manažment vzdelávania a doteraz dostal návrhy iba
z dvoch fakúlt. Žiada o urýchlenie dodanie návrhov z fakúlt STU.

3) Prorektor Bučko:
• Informoval, že dostal dve ponuky na umiestnenie veľkoplošnej reklamy na objekty

STU. Umiestnenie takýchto reklám na budovách STU už vedenie STU v minulosti
zamietlo.

• Informoval o prideľovaní miest na ubytovanie študentov v novom akademickom
roku. 2005/06. Navrhol, aby pre ubytovanie zahraničných študentov boli vytipované
vhodné miesta s príslušnou úrovňou. Sú tu zahr. študenti na dennom štúdiu ako aj



4

mobility. Ktorí študenti kde budú bývať rozdeľujú RUŠ.

Úloha KR č. 2/27/2005
Rektor STU ukladá úlohu aktualizovať počty zahraničných študentov požadujúcich
ubytovanie na ŠD STU a tiež plánované počty nových študentov pre ak. rok 2005/2006,
pričom je treba zvlášť uviesť študentov denného štúdia a zvlášť plánované mobility vrátane
dĺžky ich pobytu
Z: Dekani fakúlt STU
T: 30. 04. 2005.

4) Prorektor Redhammer:
• Dostal už z niektorých fakúlt spisy na akreditáciu habilitácií a inaugurácií. Rektor

STU upozornil, že ak sa zmenili na fakultách kritériá oproti minulosti, vtedy by to
musela schvaľovať vedecká rada. Spisy budú spolu za STU odovzdané akreditačnej
komisii, ak budú k dispozícii najneskôr v stredu 20.4.2005.

• Informoval o podaných rozvojových projektoch za STU. Vzhľadom na balík financií,
ktorý je na tieto projekty určený, bolo podaných z STU veľa projektov a časť z nich
nemá veľkú šancu na úspech.

• Informoval o tom, kedy budú k dispozícii financie na bežiace projekty VEGA
a APVT.

5) Prorektor Špaček:
Je hotová výročná správa STU za rok 2004. Je umiestnená na web stránke STU a žiada
o pripomienky a upozornenia na nepresnosti z fakúlt STU.

Úloha KR č. 3/27/2005
Rektor STU ukladá úlohu skontrolovať informácie vo výročnej správe STU za rok 2004
a dodať pripomienky prorektorovi Špačkovi.
Z: Dekani fakúlt STU
T: 22. 04. 2005.

6) Prorektor Molnár:
• Novelizovaný Pracovný poriadok je pripravený na predloženie do AS STU.
• Za STU bolo podaných 49 rozvojových projektov pre informačné technológie.
• Školenie pracovníkov STU k Bezpečnostnému projektu bude 22. a 25.4.2005.

7) Predseda UOO STU Bobok:
Národná rada SR schválila novelu Zákonníka práce, kde sa hovorí, že dovolenka
učiteľov je minimálne 8 týždňov. Kolektívna zmluva na rok 2005 ešte nebola uzavretá.

8) Predseda AS STU Žalman:
• Rokovanie AS STU bude 25.4.2005
• Peniaze na prebiehajúce projekty KEGA budú pravdepodobne k dispozícii koncom

apríla 2005.

9) Dekan Petráš:
Pripravuje projekt riešenia bytovej otázky doktorandov a zamestnancov STU. Prosí, či
môže pri príprave projektu jednať v mene STU.
Rektor STU požaduje predložiť najprv oficiálne zámer tohto projektu a potom rozhodne.
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10) Dekan Bakoš:
FCHPT STU bude na výstave Incheba vystavovať spolu s FA STU. Ďalší projekt za
STU na výstave Incheba bude AUTOSTUBA. Dal otázku, či by nebolo možné finančne
podporiť tieto aktivity z pozície rektorátu STU.
Tento návrh podporil aj dekan Gál, pričom uviedol, že STU by mala mať fond na takéto
účely.
Rektor Báleš – keďže ešte STU nemá fond na takéto účely, nie je možné tejto
požiadavke vyhovieť.

11) Dekan Janíček:
Oznámil, že od 1. mája 2005 bude v prevádzke bezdrôtové pripojenie na Internet
v priestoroch FEI a FIIT STU.

Zapísal: Ing. Pavel TIMÁR, PhD.

Zápisnicu overili:

Doc. Ing. Mária BIELIKOVÁ, PhD., prodekanka FIIT STU

Prof. Dr. Ing. Oliver MORAVČÍK, prodekan MtF STU

Prof. Ing. Vladimír BÁLEŠ, DrSc., rektor STU


